
V Libochovanech dne 21. srpna 2007 

  

Dobrý den vážení návštěvníci našich webových stránek. 

Léto se pomalu chystá na cestu jižním směrem, alespoň dnes to tak vypadá. 

Cykloturisté jsou i přes nepřízeň počasí častými návštěvníky naší obce, projíždějí, zastaví se, občerství a 

jedou dál. Mnohým již budeme moci poskytnout nocleh, protože kolaudace ubytovny proběhla 

úspěšně a vybavení je již téměř v odpovídajícím standardu. 

Letošního ročníku „vesnice roku“ jsme se nezúčastnili, snad zase někdy příště. Vyhlášení ve 

Vědomicích, které jsou letošní vesnicí Ústeckého kraje bylo neseno v poněkud jiném duchu než to 

loňské, kterého jsme se zúčastnili i my. Ústy pana hejtmana bylo letos slíbeno, že se Kraj bude malými 

obcemi více zabývat a věnovat jim podporu nejen slovní. Podle mého je to obrat o 180 stupňů oproti 

loňsku a všichni, kteří pamatují loňský ročník, mi jistě dají za pravdu. Potěšující. Příští období ukáže, 

jak to bude. 

V Mateřské škole nastoupila do funkce nová ředitelka,  do kolektivu zdá se dobře zapadla a na rozdíl 

od předchozího období jsou vášně pryč a ekonomika organizace se dostává do stabilní podoby. 

Chodník kolem budovy je dokončen, nové jsou i okapy a svody dešťové vody. Je zabudován nový bojler 

pro ohřev vody na sociálním zařízení. Pro příští rok bude zpracován rozpočet razantní rekonstrukce té 

nešťastné budovy, která neměla být nikdy postavena pro účely výchovného zařízení. Je to opravdu 

ostudná budova socialistického ražení, která nás již stála spoustu peněz, aby alespoň fungovala bez 

výhrad hygieniků a revizních zpráv. Jedinou předností je krásná zahrada, kterou udržujeme pro účely 

dětských her a ne jako kdysi, pro potřeby několika zájemců o krmení pro domácí chov králíků. 

Také jsem se oklikou dověděla, že místo ubytovny by měla obec postavit obchod pro veřejnost. Škoda, 

že ti, kteří mají takový názor nepřijdou na veřejnou schůzi a projevují se jenom na ulici. Ano, máme 

ošklivý obchod, ve staré budově Sokolovny, osobně se divím, že to hygienici ještě nezavřeli, ale 

povinností obce není stavět obchody a zásobovat domácnosti potřebným. Pouze v době ohrožení, 

vyhlášení krizového stavu apod., je obec ze zákona povinna zásobování zajistit. Přesto přes všechno 

ale je zpracovaný projekt multifunkčního objektu, v němž se s prodejnou počítá. Ten projekt čeká na 

dotační titul, který by obci pomohl s financováním, protože investice bude kolem 10 mil. Kč. A na to 

opravdu z rozpočtu nemáme. Také bych radši nakupovala v krásném prostředí, ale tak jako trvalo 

několik let než se podařilo do obce zavést plyn, tak bude ještě chvíli trvat, než se rozeběhnou práce na 

realizaci stavby s prodejnou na návsi, v místě, které je už zasíťované a ke stavbě určené. 

Zastupitelstvo obce se sejde na svém jednání po prázdninách a dovolených a bude mít co projednávat. 

Budeme jednat hlavně o financování veřejného osvětlení budoucí bytové výstavby u hřiště a dokončení 

uliční části u 4 nových RD nad MŠ.    

Také převody pozemků na obec od Pozemkového fondu nás budou zajímat. 

V minulém týdnu se nám z neznámých příčin zvýšilo el. napětí v budově a „odešlo“ několik el. zařízení 

nezbytných pro chod úřadu. Řešíme teď jejich náhradu, jsem zvědavá na názor ČEZu, který zatím jedná 

vstřícně. Uvidíme, až jim předložíme faktury a doklady a budeme požadovat finanční vyrovnání. 

A nakonec  přání. Před pěti lety jsme měli plné ruce a hlavy starostí s odklízením povodňových škod. 

V letošním roce není snad týden, aby naši regionální zprávaři nepřinesli nepříznivé sdělení o místních 

vyplavených ulicích, obcích, domech. Lze jenom doufat, že pohromy budou pouze lokální a ta z roku 

2002 se už nebude opakovat. 



Totéž bych si přála i v druhém případě. A to je neslavné výročí „záchrany“ našeho státu a politického 

zřízení, vojsky ať už spřátelenými či jinými, tak jako v roce 1968, právě 21. srpna. Všichni si přejí 

rozhodovat si o svém bytí samostatně, bez vnějších zásahů a hlavně svobodně, bez hrozby pistole u 

hlavy. Tak ať už se to víckrát nestane. 

Prvňáci se chystají do školy, vyrostou z nich noví lidé s vlastním názorem. Na nás starších záleží, nad 

čím ty mladé hlavy budou bádat, kam se jejich myšlení obrátí. Takže všichni dohromady usilujme o 

příjemný domov nás všech. A hádavou náladu hoďte do koše. Pěkně hlubokého.     

  

Na shledanou příště se těší starostka obce, Ivana Sklenářová 

 


